歲次丙戌(狗年)特別郵票首日封內文

歲次丙戌(狗年)特別郵票是香港郵政賀歲生肖郵票第三輯的第七套，第一、二輯狗年特別郵票先後於一九七○年及一九九四年發行。

二○○六年為狗年。肖狗者不但慷慨大方、忠心耿耿，而且誠實可靠。他們觀察力強，遇事冷靜，因此往往成為傑出的領袖，從商從文皆表現出色。

是次發行的一套四款郵票，面值為一元四角、二元四角、三元及五元。郵票以五色套印，背景以枝葉烘托，配合光暗對比，強調靈犬的立體感，營造出逼真生動的效果。

首日封的設計結合傳統藝術與現代科技。金紙剪成的牡丹寓意富貴，為新歲增添喜氣，黃狗的電腦造像點出歲次，迎接丙戌年的來臨。
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First Day Cover Text for the “Year of the Dog” Special Stamp Issue

This is the seventh Lunar New Year special stamp issue in the third series released by Hongkong Post. The first and second sets of special stamps for the Year of the Dog were issued in 1970 and 1994 respectively.

2006 is the Year of the Dog. People born under this sign are generous and honest. They also possess a great sense of loyalty that makes them trustworthy friends. Naturally sharp-eyed and poised, Dogs make excellent leaders, business people and writers as well. 

The four stamps come in denominations of $1.40, $2.40, $3.00 and $5.00. Five-colour printing is used to capture the gradation of light and shade, accentuating the three-dimensional effect by enhancing the image detail of the four dogs against a background embellished with silver foliage.

The First Day Cover design embodies a successful fusion of traditional paper cutting with a computer-generated image. The peony in golden paper symbolises good fortune and the brownish-yellow dog sculpture heralds the Year of the Dog, a perfect combination for this festive celebration.
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